
Statutární město Brno, Městská část Brno-Líšeň 

Kontrolní výbor Zastupitelstva MČ Brno-Líšeň 

Zápis z jednání

Čas jednání: středa 13. září 2023 v 18:00

Místo jednání: kancelář starosty, Jírova 2, Brno-Líšeň

Přítomni: JUDr. PhDr. Martin Příborský -  předseda výboru
Ing. Libuše Axmannová 
Monika Hrachovinová 
Matěj Chrněla 
Mgr. Tereza Karafiátová 
Ing. Vlastislav Kolečkář 
Jakub Sklenák
Mgr. Ing. Eliška Vondráčková 
Bc. Jaroslava Vorálová

Omluveni: Bc, Alena Pokorná
Jozef Sedláček

Navržený program jednání:

1. Schválení programu
2. Zápis z minulého jednání
3. Připomínky k zápisu z květnového jednání
4. Kontrola usnesení
5. Průběh kontrol
6. Podněty občanů
7. Různé

Předseda zahájil jednání konstatováním, že je přítomno 9 z 11 členů Kontrolního výboru 
(dále jen „výbor"), a výbor je tedy usnášeníschopný.

1. Schválení programu

Přítomní členové jednomyslně schválili program jednání.

Matěj Chrněla na úvod informoval o vývoji kauzy dětského gangu v Líšni, která byla řešena na 
minulém jednání výboru. Skupina agresivních dětí se nejčastěji vyskytuje v prostoru okolo 
Alberta a v parku Trnkova. Městská policie žádá rodiče i školy, aby děti byly poučeny o 
adekvátním chování a zejména okamžitém nahlášení agresorů, aby mohli být ztotožněni.
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T. Karafiátová navrhla využít všechna média radnice, včetně webu apod. J. Vorálová navrhla 
zapojit preventisty. E. Vondráčková sdělila, že podle vyjádření místních obyvatel se policie 
někdy zdráhá zasáhnout, protože údajně „nemohou nic dělat".

2. Zápis z minulého jednání

Zápis z minulého jednání, tak jak byl uložen na sdíleném úložišti byl schválen šesti hlasy 
přítomných členů. Tři se zdrželi, protože se jednání neúčastnili.

3. Připomínky k zápisu z květnového jednání

Výbor obdržel připomínky tajemnice I. Belcredi ke květnovému zápisu, bodům 2-4, které se 
týkaly tří témat: kontrol usnesení, probíhající kontroly soudních sporů a předložení stížnosti 
pana Markoviče zastupitelstvu.

Ke způsobu vykazování plnění usnesení RMČ a ZMČ J. Vorálová předložila příklad dobré 
praxe z MČ Brno-Vinohrady, kde výkaz usnesení obsahuje informace, jak, kdy a kým byla 
usnesení splněna. Členové výboru se také shodli, že kontroly usnesení jsou zákonnou 
povinností výboru, ke kterým ovšem nebyly poskytnuty adekvátní podklady. Výbor pověřil 
předsedu, aby podklady opakovaně vyžádal od ÚMČ.

Usnesení: „Kontrolní výbor pověřuje předsedu výboru, aby zažádal ÚMČ o doplnění informací 
k usnesením RMČ a ZMČ za 2. čtvrtletí 2023, ze kterých bude zřejmé, jak a kdy byla jednotlivá 
usnesení splněna, případně z jakého důvodu splněna nebyla."

Výsledek hlasování: 8 pro, 0 proti, 1 se zdržel

Byla doplněna informace od tajemnice I. Belcredi o soudním sporu s panem Lingerem, který 
údajně nebyl uzavřen smírem. Jedná se o dvě žaloby, z nichž jedna již byla zamítnuta a u 
druhé probíhá odvolací řízení. Výbor vzal informaci na vědomí.

Usnesení: „Kontrolní výbor bere na vědomí informaci paní tajemnice, která uvádí záležitost 
na pravou míru.“

Výsledek hlasování: 9 pro, 0 proti, 0 se zdržel

Jednání bylo přerušeno zhruba ve 20:00 z důvodu vyčerpání časového prostoru. Přerušení 
schválili členové jednomyslně.

Členové současně schválili termíny dalších schůzí, které se uskuteční 11.10., 8.11. a 13.12. 
2023, vždy v 18:00 v malé zasedačce, s tím, že zejména poslední termín se ještě může 
změnit. Členové výboru termíny příštích jednání v roce 2023 schválili hlasy osmi členů, jeden 
se zdržel. Rezervace místnosti do systému zadá paní Axmannová.
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Pokračování v jednání ve středu 11. října 2023 v 18:00

Místo jednání: malá zasedací místnost radnice, Jírova 2, Brno-Líšeň

Přítomni: JUDr. PhDr. Martin Příborský -  předseda výboru
Ing. Libuše Axmannová 
Monika Hrachovinová 
Matěj Chrněla 
Mgr. Tereza Karafiátová 
Ing. Vlastislav Kolečkář 
Jakub Sklenák
Mgr. Ing. Eliška Vondráčková 
Bc. Jaroslava Vorálová 
Bc. Alena Pokorná 
Jozef Sedláček

Předseda výboru konstatoval usnášeníschopnost, když byli přítomni všichni členové.

Výbor pokračoval v projednávání bodu 3 týkajícího se stížnosti pana Markoviče. Paní 
tajemnice namítala informaci v zápisu, že stížnost byla postoupena k projednání Kontrolnímu 
výboru. Ve skutečnosti byl dopis Magistrátu města Brna (MMB) z 9. 2. 2022 postoupen 
zastupitelům, a to formou elektronického připojení k ostatním dokumentům, které výbor 
projednal a které byly součástí kontrolní zprávy výboru.

T. Karafiátová sdělila, že výbor v minulém volebním období projednával několik podnětů 
pana Markoviče, ale stížností adresovanou MMB, která byla postoupena dopisem MMB 
zastupitelstvu městské části, neprojednával. T. Karafiátová také sdělila, že jménem výboru 
v červnu 2022 předložila ZMČ soubor dokumentů projednaných výborem v této věci. Tento 
soubor dopis také neobsahoval. Jedním z dokumentů souboru byly různé přílohy1. Mezi 
těmito přílohami na straně 96-97 ze 124 a mezi stranami jiného dokumentu se následně 
objevil předmětný dopis. Neobsahoval však přílohu, kterou měla být samotná stížnost.

Usnesení: „Kontrolní výbor bere na vědomí vysvětlení tajemnice úřadu I. Belcredi o tom, že 
dopis MMB z 9. 2. 2022 týkající se stížnost pana Markoviče nebyl předložen k projednání 
Kontrolního výboru, ale pouze přiložen k závěrečné zprávě Kontrolního výboru pro ZMČ. Zápis 
výboru byl v tomto bodě nepřesný. Výbor považoval fakt, že byla stížnost součástí příloh ke 
zprávě, za důkaz jejího projednávání ve výboru. Výbor nicméně trvá na konstatování, že 
stížnost nebyla zastupitelstvu předložena správný způsobem, který by spočíval v zařazení 
samostatného bodu na následující jednání ZMČ po obdržení stížnosti."

Výsledek hlasování: 8 pro, 0 proti, 3 se zdrželi

1 Jedná se o dokument s názvem 7-6-22-Podnět_Markovič_PŘÍLOHY.pdf, str. 96-97 ze 124, přiložený v rámci 
zip souboru pod názvem Kontrolní výbor -  materiály pro zastupitele.
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4. Kontrola usnesení

Členové kontrolního výboru pokračovali v diskusi o způsobu kontroly usnesení. Předseda 
informoval, že na jeho žádost o poskytnutí informací o plnění usnesení z 6. a 9. září zatím 
nebylo reagováno. Pro případ neobdržení podkladů rozhodl výbor tak, že si bude jednotlivé 
úředníky zvát přímo na jednání a touto formou provádět kontroly.

Usnesení: „Kontrolní výbor pověřuje předsedu výboru, aby pozval skrze paní tajemnici 
jednoho vedoucího pracovníka úřadu odpovědného za usnesení RMČ a ZMČ, aby ve 
spolupráci s ním výbor mohl provést kontrolu souvisejících usnesení. Informace o tom, který 
z pracovníků se dostaví na jednání výboru musí být poskytnuta alespoň týden před jednáním 
výboru.“

Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 0 se zdržel

5. Průběh kontrol

V. Kolečkář informoval o průběhu kontroly přidělování parkovacích stání. Čeká se na 
vyjádření pana Kůse, který zatím na opakované dotazy neodpověděl. M. Příborský 
informoval o kontrole nájmů, kde proběhla kontrola vybraného vzorku smluv u vedoucí 
majetkového odboru. Nebylo však možné provést porovnání s usneseními RMČ, případně 
ZMČ.

6. Podněty občanů

Žádné

7. Různé

Předseda výboru informoval o usnesení ZMČ, které „ukládá výboru prověřit možné zneužití 
znaku MČ Brno-Líšeň". Po krátké diskusi byl ustanoven kontrolní tým ve složení J. Vorálová 
(zpravodaj), E. Vondráčková a J. Sklenák, jenž připraví návrh průběhu kontroly pro další 
jednání výboru, které se koná 8. 11. 2023.

Zapsal JUDr. PhDr. Martin Příborský 

Předseda Kontrolního výboru
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